This is a self-evaluation question list for joining MAPLab. Please note that there is NO correct answer here. It just lists several questions that you may want to think about by yourself before starting research on music/audio.

以下是一個自我評估的表單。請注意此表單並沒有正確答案或標準答案。 它僅僅是列出了若干在進行音樂或音訊相關研究前,可能可以先思考的問題作為參考。

- Do you have any specific research topic that you want to solve?
 你是否已經找到你想要解的研究問題了?
- How many efforts do you want to spend on researching?
 你大概想花多少心力在研究上?
- Do you have a preference on working on a specific type of music?
 Here are some examples (not comprehensive): Western classical
 music, 60s rock music, hip-hop music, Traditional Taiwanese folk
 music, Japanese pop music (band music, idol music, Vocaloid,
 Touhou, etc).

你是否偏好研究某些特定類型的音樂?以下為幾個可能的例子:西方古典音樂、1960年代的搖滾音樂、嘻哈音樂、傳統台灣民俗音樂、日本流行音樂(樂團音樂、偶像音樂、Vocaloid音樂、東方音樂等等)。

Do you prefer to work on research topics that are useful/impactful,
 or topics that are interesting to you but may not be very impactful.

你更傾向於研究那些有用/具有影響力的題目, 還是對你而言有趣的 題目? Do you prefer to work on the topic you are interested in but cannot earn additional money, or the topic you are not interested in but can earn additional money? As a reference, a Master's student may earn NTD 10,000 per month if you dedicate yourself to one NSTC's project.

你更傾向於研究你有興趣的題目, 但是你無法賺到額外的錢(即協助實驗室計畫可以得到的錢), 還是研究你不一定有興趣的題目, 但是可以賺到額外的錢?作為參考, 研究生如果專注於執行一個國科會計畫, 約可以一個月得到一萬元。

 Do you want to write and publish academic papers or not? If so, do you want to attend international conferences? (This question is especially important for Master's and PhD students)

你希望撰寫並發表學術論文嗎?如果是, 那麼你想要參加國際學術會議嗎?(此問題對碩班與博班生極其重要)

Is there any other thing/achievement that you want to obtain by joining our lab (e.g., a reference letter, successfully developing a product, publishing a paper at a specific journal, etc)? If so, what is it?

你是否有想要透過加入本實驗室得到的其他事物或成就(例如推薦信、成功開發你目前正在開發的產品、或是在某個特定的期刊上發表論文)?如果有, 那麼具體來說是什麼?

I believe these questions will help you identify what you really want to do. At a first glance, you may have no clear answer to some (or even all) of these questions. That's fine. Feel free to contact me even if you have no idea on what you want, as you may find out your preference after starting your research.

我相信這些問題可以幫助你找到你真正想做的事情。最一開始,你可能對於其中一部分(或甚至全部)問題沒有明確的答案。這完全沒有問題。即使你目前仍不清楚自己的想法,也歡迎寄信聯絡我。有的時候,內心的想法是要在開始研究後才會慢慢知道的。